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2025 
 
 

1. Forslag til drøftelse: Tilføjelse af flagregel. Fremsat af Flaglauget og Signe Hylby 

2. Forslag til drøftelse: Beslutning vedrørende den fremtidige drift af Anholt Posten. 

Fremsat af bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

3. Forslag til drøftelse: Fremtidens borgerforening: Fremsat af bestyrelsen i Anholt 

Borgerforening 

4. Forslag til drøftelse: Ændrede afgangstider på søndage fra Anholt til Grenaa. 

Fremsat af bestyrelsen i Anholt Borgerforening  

5. Forslag til drøftelse: Vedtægtsændring for frist for kontingentindbetaling. Fremsat 

af bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

6. Forslag til drøftelse: Serviceniveau for affaldshåndtering på Anholt. Fremsat af 

bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

a. Bilag 1: Orientering om affaldshåndtering på Anholt 

b. Bilag 2: Beskrivelse af fire scenarier 

  



1. Forslag til drøftelse: Tilføjelse af flagregel. Fremsat af Flaglauget og Signe Hylby 

 

Vi vil gerne foreslå, at man flager på halv stang ved dødsfald af fastboende, hvis de pårørende 
ønsker det og giver besked herom til flaglauget. Dette skal også gælde fastboende, som pga. 
helbredet er flyttet på plejehjem inden sin død.  
 
Det er en praksis, som man tidligere er gået væk fra på Anholt, men som vi synes er både 
respektfuld og smuk og derfor ønsker genindført. 
 

 

2. Forslag til drøftelse: Beslutning vedrørende den fremtidige drift af Anholt Posten. 

Fremsat af bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

 
Da Anholt Posten ikke er rentabel, foreslås det, at man på generalforsamlingen tager stilling til 
den videre drift, herunder pris og kontingent samt forskellige abonnement løsninger.  
 
 

3. Forslag til drøftelse: Fremtidens borgerforening: Fremsat af bestyrelsen i Anholt 

Borgerforening 

 
Vi har i bestyrelsen i et stykke tid drøftet, hvordan vi bedst kan engagere medlemmerne i 
borgerforeningens formål og arbejde. Vi oplever, at det frivillige engagement er stort på Anholt, 
men det er også vores oplevelse, at vi er for få mennesker til rigtig mange opgaver og til rigtig 
mange foreninger. Der skal findes mange bestyrelsesmedlemmer, suppleanter og revisorer 
blandt os, der skal afholdes mange bestyrelsesmøder og generalforsamlinger, og mange skal 
gøre en indsats i flere foreninger for at få det til at gå op.  
 
Inspireret af andre småøer, der har arbejdet med forskellige måder at organisere deres 
borgerforening og øvrige foreninger på, kunne vi i bestyrelsen godt tænke os at sætte gang i en 
snak, om der er noget, vi kan gøre smartere eller anderledes. Kunne vi fx samle flere af 
foreningerne, kunne man vælge medlemmer til bestyrelsen på en ny måde, kunne man holde 
borgermøder på en anden måde, kunne man gå mere sammen om sociale aktiviteter. 
 
Vi sidder ikke med en konkret løsning eller et konkret forslag, men kunne godt tænke os i 
første omgang at spørge medlemmerne, om der er interesse for, at vi indkalder til et 
borgermøde, hvor vi kunne arbejde videre med ideen.  
  



4. Forslag til drøftelse: Ændrede afgangstider på søndage fra Anholt til Grenaa. 

Fremsat af bestyrelsen i Anholt Borgerforening  

 

På borgermødet med færgeudvalget den 5. september 2024, blev der fremsat et ønske om, at 
færgens afgangstider fra Anholt blev ændret på søndage fra kl. 12 til kl. 10. På mødet var der 
en overordnet stemning for forslaget, men da der ikke var ret mange borgere til stede, blev det 
besluttet, at bestyrelserne i Anholt Borgerforening, ErhvervAnholt og Anholt Grundejerforening 
skulle drøfte forslaget og give en tilbagemelding til Iben Wan, om der var opbakning til 
forslaget. 
 
I bestyrelsen blev vi i første omgang enige om, at vi ikke kunne bakke op om ændringen på 
daværende tidspunkt, både fordi der i bestyrelsen ikke var flertal for ændringen, men også, 
fordi vi mente, at det var for stor en ændring at beslutte, uden at flere blev hørt. Vi vil samtidig 
også gerne respektere, at der er blevet fremsat et ønske om at ændre afgangstiderne.  
 
Vi ønsker derfor, at der på generalforsamlingen tages stilling til, om vi skal arbejde for en 
ændring af søndagsafgangen eller holde fast i de nuværende tider.  
 

 

5. Forslag til drøftelse: Vedtægtsændring for frist for kontingentindbetaling. Fremsat 

af bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

 

Der står i vedtægterne at: Kontingentet betales forud for det pågældende år senest den 1. 
marts, hvilket giver adgang til generalforsamlingen. 
 
Der foreslås en ændret til at: Kontingent til Anholt Borgerforening betales forud for det 
pågældende år inden generalforsamlingen, hvilket givet adgang til generalforsamlingen. 
 
Baggrunden for forslaget, er at vi mener, at det vil give mere fleksibilitet til medlemmerne og 
give bedre adgang til generalforsamlingen.  
 

 
6. Forslag til drøftelse: Serviceniveau for affaldshåndtering på Anholt. Fremsat af 

bestyrelsen i Anholt Borgerforening 

 

De sidste par år har aPaldssortering på Anholt været et gennemgående tema på 
kontaktudvalgsmøderne med Norddjurs Kommune.  
 



Det skyldes blandt andet, at Anholt er undtaget fra den nationale aPaldsbekendtgørelses krav 
i forhold til husstandsindsamling og 10 aPaldsfraktioner. For ikke-brofaste øer med færre end 
200 indbyggere gælder følgende:  
 

- Der er ikke krav om særskilt indsamling af madaPald. 
- For papir, pap, glas, metal, plast, mad- og drikkekartoner, farligt aPald og tekstil kan 

henteordninger erstattes med bringeordninger.  
 
Dialogen har handlet om, hvilke muligheder der er for mere aPaldssortering og genanvendelse 
på Anholt. Reno Djurs har præsenteret fire scenarier for Norddjurs Kommune vedrørende 
Anholt, og forvaltningen lægger, som vi kan læse det, umiddelbart ikke op til at justere i 
serviceniveauet.  
 
Det er Norddjurs Kommune og Reno Djurs, der fastsætter serviceniveauet for 
aPaldshåndteringen. Det vil sige, at vi ikke har noget beslutningsmandat, men vi kan forsøge at 
påvirke beslutningen i vores dialog med kommunen, blandt andet på kontaktudvalgsmøderne. 
I bestyrelsen ønsker vi umiddelbart at arbejde for scenarie 2, herunder en udvidelse af den 
nuværende bringeordning på Anholt, hvor det bliver muligt at aflevere plast/mad- og 
drikkevarekartonner på genbrugsstationen og ved de eksisterende kuber.  
 
Vi ønsker på generalforsamlingen at spørge medlemmerne, om der er opbakning til dette.  
 
Man kan læse den fulde sagsfremstilling og de fire scenarier i vedhæftede bilag 1 og bilag 2 og 
på borgerforeningens hjemmeside.  
 

 


